

[轉知] 出生地/原籍大陸地區之外籍人士申請居留須知

Residency Application Notice

for individuals born in mainland China and originally holding Chinese citizenship

依據內政部移民署申請外僑居留證有關規定，外國人之出生地為大陸地區，且原具大陸地區人民身分者，除應檢附符合臺灣地區與大陸地區人民關係條例施行細則第七條規定旅居海外四年以上之佐證文件（例如護照入出境紀錄或僑居地之權責機關開立之入出境證明）外，應檢附下列任一證明文件：

- 1、經財團法人海峽交流基金會（以下簡稱海基會）驗證之在大陸地區未設籍證明書正本。
- 2、經海基會驗證之註銷大陸地區戶籍公證書正本。
- 3、經駐外館處驗證足資證明喪失大陸地區人民身分之證明文件。
- 4、其他足資證明喪失大陸地區人民身分之證明文件。

For individuals born in mainland China and originally holding Chinese citizenship, in addition to providing supporting documents according to Article 7 of the Act Governing Relations between the People of the Taiwan Area and the Mainland Area, proving residence overseas for more than four (4) years (such as passport entry and exit records and a certificate of entry and exit issued by the competent authority at the place of residence), one of the following proof documents should be submitted:

- (1) The original certificate verified by the Straits Exchange Foundation (SEF) proving that the individual is not registered in mainland China.
- (2) The original certificate of cancellation of mainland China household registration verified by the SEF.
- (3) The document certifying the loss of mainland China citizenship, verified by the overseas mission.
- (4) Other documents sufficient to prove the loss of mainland China citizenship.

本人已知悉上述資訊，如仍有疑問將逕洽內政部移民署。

I understand the aforementioned information, and I will contact the National Immigration Agency, the Ministry of the Interior for further information.

簽署人姓名(print name):_____

簽署人簽名(signature):_____

簽署日期(Date):____月(mm)____日(dd)_____年(yyyy)